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Beantwoording technische vragen bij raadsvoorstel Meerjarenonderhoudsplanning 2023-2027 voor infrastructuur en rioolexploitatie. 

 

 

In de commissievergadering Fysiek Domein van 18 oktober 2023 zijn door de fractie van Dorpsbelangen Huizen diverse (technische) vragen gesteld waarvan 

het college heeft toegezegd deze schriftelijk te beantwoorden. De vragen (en derhalve ook de beantwoording) komt deels overeen met de vragen die door de 

fractie van Dorpsbelangen Huizen zijn gesteld bij de behandeling het raadsvoorstel ‘Meerjarenonderhoudsplanning 2023-2027 voor infrastructuur en 

rioolexploitatie’ in de raadsvergadering van  6 juli 2023. Namens het college wordt u de volgende beantwoording toegezonden. 

  

 

Beantwoording algemeen 

Sinds 2021 wordt op de afdeling Openbare Werken het planmatig en cyclisch beheer van assets opgezet (assetmanagement). In het planmatig en cyclisch 

beheer wordt datagestuurd gewerkt (waar data voorhanden zijn) en zijn periodieke inspecties de basis voor het jaarlijks (klein) onderhoud, groot onderhoud 

en vervangingsinvesteringen. De overgang naar het assetmanagement en het beheer met beheersystemen is een verandering die impact heeft op 

medewerkers en samenwerkingspartners.  

 

Een belangrijk uitgangspunt in het planmatig en cyclisch beheer is dat de technische staat en risico’s leidend zijn, en dit betekent dus dat werken in tijd 

kunnen verschuiven. Soms worden werken naar voren gehaald om de bedrijfszekerheid van riolering of gemalen niet in gevaar te brengen, op andere 

momenten kan met gericht onderhoud de technische levensduur worden verlengd en schuift vervanging hierdoor op in de tijd. Verder speelt ook altijd mee dat 

waar mogelijk gekeken wordt naar combinatie van werkzaamheden, om hiermee de overlast voor de omgeving te beperken en kostenefficiënt te kunnen 

werken.  

 

De omstandigheden waarin beheerprojecten worden uitgevoerd zijn de afgelopen jaren ook veranderd. Schaarste in de markt (grondstoffen, materialen en 

medewerkers) betekent dat het niet altijd eenvoudig is om geplande werken in de voorgenomen periode en binnen het beschikbare budget ingepland te 

krijgen. Krapte speelt overigens niet alleen bij de uitvoerende bedrijven, ook de afdeling Openbare Werken heeft te kampen met moeilijk vervulbare vacatures 

voor technisch specialisten. In juli 2023 zijn gelukkig twee nieuwe medewerkers in dienst getreden. Voor de ondergrondse infrastructuur is ook de 

beschikbaarheid van netbeheerders en hun (onder)aannemers vaak een complicerende factor, er zijn lange wachttijden om kabels en leidingen verlegd te 

krijgen. Dit alles maakt het een uitdaging om werken uitgevoerd te krijgen. 

 

Sinds 2022 heeft de gemeente Huizen een raamovereenkomst met meerdere bedrijven in de grond-, weg en waterbouw voor de uitvoering van 

civieltechnische werken. Deze bedrijven zijn naast de uitvoering ook in staat om de voorbereiding en het omgevingsmanagement voor hun rekening te 

nemen. Dit ontlast de ambtelijke organisatie. 
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Vraag 1 

Voor het groot-onderhoud van de gemalen wordt na 2024 tot 
2027 geen bedrag meer geraamd. Wat is het beleid daarin 
en wat kunnen we nog verwachten op dit punt? 
 
 

 

Het onderhoud aan gemalen vindt risicogestuurd plaats. De bedrijfszekerheid van de 

gemalen voldoet aan de normen. Voor de komende jaren zal een onderhouds- en 

vervangingsprogramma worden opgesteld. Hierbij ligt de basis in een opwaardering 

van de gemalen door middel van telemetrie. Kort gezegd: nog voordat het riool in 

storing gaat, willen wij al weten wat er aan de hand is. Zodra het programma gereed is 

kunnen hier ook weer kosten aan gekoppeld worden. Dat neemt niet weg dat we ook in 

deze situatie pas investeren op basis van data en risico’s. 

 

Vraag 2 

Groeien er geen wortels meer in riolen, omdat deze post (in 
tegenstelling tot het voorjaar) niet meer voorkomt op de 
begroting.  
 
 

 

Wortelingroei is helaas een veelvoorkomend incident in het rioolstelsel. Bomen zijn in 

het verleden vaak in de directe nabijheid van ondergrondse kabels en leidingen 

geplaatst. De post ‘wortelingroei’ is echter samengevoegd met de post ‘reinigen 

riolen’. Het maakt voor het beheer immers niet uit wat de oorzaak is van een obstructie 

in het riool, derhalve maken we geen onderscheid meer tussen wortels, vet of andere 

oorzaken. 

 

Vraag 3 

De Crailoseweg staat al vijf jaar op de planning. In het najaar 

van 2022 is hier voor een heel laag bedrag geraamd en 2023 

is er een bedrag uitgegeven. Waar is dit bedrag aan 

uitgegeven?  

 

In 2024 gaat dit door naar een volgend bedrag, dit is meer 
dan het dubbele dan eerder geraamd. [geen vraag] 
 

 

 

In 2022 is een (boekhoudkundige) afschrijving ten laste van het budget gedaan.  

 

De werkzaamheden betreffen de vervanging van het persriool vanaf de Trappenberg. 

Hiervoor kan niet het huidige tracé door het waterwingebied gebruikt worden, er is 

daarom overleg tussen de gemeente, GNR en PWN nodig om tot een nieuw (en naar 

verwachting duurder) traject te komen. Als gevolg hiervan kent het project een langere 

doorlooptijd en worden de geraamde budgetten doorgeschoven.  

 

 

Vraag 4 

De persleiding op de Huizermaatweg loopt door tot Het 

Merk, tot aan de Bijvanck, tot aan de Viersloot. Zitten de 

werkzaamheden voor de leiding op Het Merk ook in de 

opdracht en in het budget?  

 

 

Nee, de werkzaamheden langs Het Merk zitten niet in de opdracht en het budget. De 

vervanging binnen de scope van het project OWA wordt beperkt tot het deel dat binnen 

de werkgrens van de OWA ligt, de overige delen dienen te zijner tijd nader 

geprogrammeerd te worden. 
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Vraag 5 

De post voor Vletstraat en Visserstraat wordt al vijf jaar 

doorgeschoven, nu weer naar 2025. Wat is hierin het beleid 

en wie bepaalt de urgentie. 

 

Dit in tegenstelling tot de Jan Schoutenlaan en de Van 

Hoogendorplaan, deze  zijn plots in 2022 in de planning 

gezet en inmiddels voor het dubbele bedrag uitgevoerd. 

[geen vraag] 

 

Er wordt altijd gezocht naar optimalisatie tussen diverse assets (riool en wegen, groen 

en ondergrondse infra). Op genoemde locaties zijn de wegen nog in redelijke tot goede 

staat. Het riool is oud (economisch afgeschreven) maar functioneert nog; vervanging 

in deze situatie is derhalve niet doelmatig. De urgentie wordt bepaald op basis van 

risico en kansen voor synergie.  

 

In de Jan Schoutenlaan en de Van Hoogendorplaan deed zich de omgekeerde situatie 

voor: het wegdek was slecht, derhalve is vanuit het oogpunt van doelmatigheid het 

riool ter plaatse gelijktijdig vervangen. 

  

Vraag 6 

In het voorjaar van 2022 zijn de werkzaamheden voor 

vervanging riolering Rokerijweg en omgeving in 2023 

geraamd op een bepaald bedrag, en nu in het najaar van 

2023 zijn deze werkzaamheden geraamd (2023 en 2024) 

voor meer dan het dubbele. Het werk wordt nu uitgevoerd, 

het is in 2022 geraamd en inmiddels is het bijna het 

driedubbele. Wat is de oorzaak hiervan en wie keurt dit 

goed? 

 

 

Om het werk aan de Rokerijweg technisch te kunnen realiseren was het nodig de 

scope van het werk en het plangebied te vergroten (toevoegen Fabrieksweg en 

Industrieweg), hier is het bedrag op aangepast. 

Vraag 7 

In het voorjaar van 2023 is een heel hoog bedrag 

opgenomen op de meerjarenonderhoudsplanning 

infrastructuur, met als verklaring dat het ook voor de 

persleiding is. Dit bedrag is niet doorgeschoven naar de 

volgende jaren. Kan het college verklaren wat met dit bedrag 

is gedaan? 

    

 

De raad is eerder geïnformeerd over het (tijdelijk) stilleggen van de werkzaamheden 

aan de Oost-west as. Hierdoor konden de oorspronkelijk geplande activiteiten niet 

worden uitgevoerd. Per abuis is het geraamde bedrag niet doorgeschoven van 2023 

naar 2024; hiermee valt het bedrag weer terug in de rioolvoorziening. Zodra er meer 

duidelijkheid is over het hervatten van de werkzaamheden en het al dan niet 

meenemen van de vervanging van het persriool zal het budget in een eerstvolgende 

actualisatie van het meerjarenonderhoudsprogramma opnieuw worden opgevoerd.  
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Vraag 8 

Wordt de meerjarenonderhoudsplanning riolering en 

infrastructuur financieel ook gecontroleerd, als genoemde 

bedragen zo gemakkelijk kunnen worden aangepast (vaak 

het dubbele), en met werkzaamheden wordt geschoven of 

werkzaamheden met hogere bedragen op de planning 

worden gezet. Wie controleert dat? 

 

 

Werkzaamheden worden altijd met de meest actuele inzichten geraamd. Leidend 

hierbij zijn een ongestoorde werking van het rioolstelsel en een doelmatige inzet van 

middelen. Zoals uit de algemene toelichting en voorgaande beantwoording blijkt 

hebben we regelmatig te maken met uitdagende marktomstandigheden of met 

wijzigingen in de scope van een project. Dit gebeurt bijvoorbeeld om werkzaamheden 

aan verschillende assets te combineren of de overlast voor de omgeving te beperken. 

Hierdoor kunnen werkzaamheden in tijd verplaatst worden, zowel naar voren als 

verder weg in de tijd, met de bijbehorende aanpassing van de raming. Wijzigingen 

vinden plaats binnen het kader van de door de raad vastgestelde GRP 2016-2025 en 

door het halfjaarlijks actualiseren van het meerjareninvesteringsprogramma. 

Controle vindt achteraf plaats door de gemeenteraad, mede aan de hand van de 

bevindingen van de accountant. 

  

 

 

 

 

 

 


